
PROCES VERBAL 

al Adunării Generale extraordinare  a Asociaților  Asociației AITA 

 

încheiat astăzi, 27 septembrie 2017, ora 11.00, în incinta Instinuției de învățămînt 

”Centrul de Instruire a Personalului pentru Transporturi Internaționale”, 

 mun. Chișinău, str. Vlad Țepeș, 1. 

 

Dna Elena Livădaru, în calitatea sa de Cenzor al  Asociației AITA, a deschis 

ședința și a adus la cunoștința celor prezenți, că în conformitate cu  prevederile Statutului 

Asociației AITA, convocarea  ședinței Adunării Generale, a fost asigurată prin 

expedierea în adresa  juridică a asociaților, a invitației de participare la Adunarea 

Generală extraordinară, prin intermediul  scrisorilor recomandate și prin mail, cu 

indicarea locului, datei, orei  desfășurării ședinței precum și ordinea de zi cu subiectele 

incluse.  

Dat fiind  faptul, că la ședința adunării generale extraordinare, au  fost  înregistrați 

50 asociați din cei 52 conform statutului, se întrunește cvorumul asociaților AITA, deci, 

ședința se consideră deliberativă.  

 Pentru ședința Adunării Generale a Asociaților AITA, este propusă spre 

examinare următoarea ordine de zi: 

1. Referitor la situația în Asociația AITA (raportori: E. Livadaru, E. Gubceac). 

2. Revocarea mandatului Președintelui Asociației AITA dlui Grigore Bernavschi 

înainte de termen, în legătură cu acordarea votului de neîncredere. (raportori: 

S. Varvarici, A. Triteac). 

3. Realegerea noului Președinte al Asociației AITA. 

4. Revocarea mandatului membrilor Consiliului  Asociației AITA (raportori: 

V.Tofan, S. Varvarici). 

5. Realegerea  membrilor noului Consiliu al Asociației AITA. 

6. Modificări în statutul  Asociației AITA. 

Elena Livădaru a propus alegerea membrilor comisiei de numărare a voturilor  din 3 

persoane. 

S-a votat unanim 

 

Au fost înaintate următoarele candidaturi: 

 

 

Maliujco Victor, administrator ”AUTOFRAHT –TRANS” S.R.L. 

Draguțan Vasile, administrator ”ALVAN-TRANS” S.R.L. 

Cernavca Serghei, administrator ”FRIGOTRANS” S.R.L. 

 

S-a votat: 

Pro   – 49 

Contra  – 1 

Abținut  - 0 

 

Prin vot majoritar au fost aleși membrii comisiei de numărare a voturilor în 

componența expusă.  

  



Elena Livădaru a propus alegerea Președintelui Adunării Generale extraordinare  a 

asociaților. 

 

Au fost înaintate următoarele candidaturi: 

 

Cevdar Valeriu, administrator ”IVECON TRANS” S.R.L. 

Sterea Valeriu, administrator ”FORUM - TIR” S.R.L. 

Spînu Pavel, administrator ”AGROCONSTRUCȚIA” S.R.L. 

 

S-a votat candidatura dlui Cevdar Valeriu: 

Pro   – 40 

Contra  – 0 

Abținut  - 10 

Prin vot majoritar, dl. Cevdar Valeriu a fost ales Președinte  al Adunării Generale 

extraordinare  a asociaților AITA (în continuare Președinte AG). 

 

Dna Elena Livădaru a propus alegerea Secretarului Adunării Generale extraordinare  a 

asociaților. 

 

A fost înaintată  candidatura dnei Nina Garștea, avocat AITA. 

S-a votat: 

 Pro unanim 

Prin unanimitate de voturi, dna Nina Garștea a fost aleasă Secretar  al Adunării 

Generale extraordinare  a asociaților AITA. 
 

Președintele AG:  Luînd în considerație faptul că la ședință participă și membrii- 

asociați ai AITA – vorbitori de limbă rusă, eu cu permisiunea Dvs, voi să conduce 

adunarea parțial și în limba rusă, pentru a înţelege pe deplin conţinutul celor discutate. 

Procesul verbal oricum va fi întocmit în limba română.  

 

Sterea Valeriu a înaintat propunerea de a alege Prezidiumul Adunării Generale 

extraordinare a  asociaților AITA. 

 

Gubceac Evgheni: noi am ales organele de conducere a ședinței Adunării Generale a 

Asociaților AITA: Președintele și Secretarul. În aceste circumstanțe, consider că nu are 

sens de ales Prezidiumul Adunării. 

 

S-a votat propunerea de a alege Prezidiumul AG: 

Pro   – 4 

Contra  – 29 

Abținut  - 7 

 

Propunerea de a alege Prezidiumul a fost respinsă prin vot majoritar. 

 

Preşedintele AG – Rog organizatorii sa prezinte invitații la ședința AG asociaților AITA. 

Gorenco Gheorghe, administrator ”IVG-TRANS” S.R.L. La ședința AG au fost invitați:  

 

Iurcu Ghenadie -  Reprezentantul Guvernului în teritoriul mun. Chișinău;   



Culcițchi Alexandrina - Șef  Direcția Organizații Necomerciale a MJ RM;   

Nicolae Duca - Consilierul Ministrului Justiției;  

Mihail Usatîi - Administrator companie de transport. 

 

Sterea Valeriu: la 21.09.2017, am semnat o tranzacţie de împăcare cu Ministerul 

Justiției RM prin care a fost anulat benevol ordinul de înregistrare în funcție a dlui 

Bernavschi Grigore din 03.06.2016. Prin urmare, actualul Președinte al AITA  legal 

înregistrat la Ministerul Justiției al RM este Vladimir Florea. 

 

Maxim Victor a prezentat cererea de demisie a dlui Vladimir Florea. Președintele AG i-a 

dat citire. 

 

Președintele AG – conform actelor prezentate, în circumstanțele în care dl. Bernavschi 

Grigore a fost exclus din calitatea de Președinte din Registrul organizațiilor necomerciale 

al Ministerul Justiției RM, iar dl. Florea a demisionat, conchidem că la momentul actual 

AITA nu are  Președinte. 

Asociații au afirmat unanim. 

 

Gubceac Evgheni: consider că trebuie de pus la vot demisia dlui Florea Vladimir, 

privind suplinirea postului de Preşedinte. 

 

Președintele AG: nu consider pasibilă votării demisia dlui Florea V. din funcția de 

Președinte al AITA, întrucît dumnealui a fost în drept și deja a luat decizia respectivă, 

care nu poate fi modificată prin votul asociaților AITA. 

Consider oportun începerea examinării subiectelor abordate în ordinea de zi 

1. Referitor la situația în Asociația AITA. Raportori: Elena Livădaru, Evgheni 

Gubceac. 

Pavel Spânu: Eu am o remarcă înainte de a începe discuția propriu-zisă. Conform 

Deciziei de convocare a Adunării Generale extraordinare a  asociaților AITA, ședința este 

fixată pentru data de 26 septembrie 2017, acuma este data de 27 septembrie 2017. 

Consider că este o omisiune inadmisibilă.  

 

Culcițchi Alexandrina: în conformitate cu prevederile statutului AITA, participarea 

asociatului  sau al reprezentantului  lui  la adunarea generală  a asociaților, acoperă  orice 

viciu  al neînștiințării sau încălcării modalității de înștiințare.  

 

Președintele AG: Odată de noi ne-am înregistrat aceasta exclude orice abatere. În al 

doilea rând, este confirmat faptul că a fost admisă o greșeală mecanică în Decizia de 

convocare a AG, greșeală care a fost înlătrată. Dacă ați avut careva obiecții, urma să le 

înaintați înainte de deschiderea ședinței adunării generale a asociaților AITA. 

 

Nicolae Duca: În legislație, există conceptul de acceptare tacită. Astfel, odată ce 

Dumneavoastră V-ați convocat și V-ați înregistrat în mod corespunzător, aceasta 

constituie o acceptare tacită a excluderii și radierii oricărei imperfecțiuni și lacune 

admise. 

 



Livadaru Elena: succint aş dori să vă spun că situația existentă în AITA s-a agravat 

esențial, ceea ce afectează nu doar Asociația AITA dar şi întreaga Moldovă. Noi trebuie  

să fim prudenți, să votăm un Preşedinte şi un Consiliu de Administrație lucrativ, care să 

ne reprezinte interesele noastre și să ne asigure activitatea  prin buna funcționare a 

sistemului TIR. Ştiţi care a fost problema cea mai mare în ultimul timp și nu o să vă rețin 

atenția la acest capitol. Permit Preşedintelui AG să continuie consecvența subiectelor 

abordate conform  ordinii de zi. 

 

Culcițchi Alexandrina – aici doresc să aduc la cunoștință și preocuparea Parlamentului 

și a Guvernului RM care atenționează  cu privire la probabilitatea excluderii R. Moldova 

din Convenția TIR, în cazul în care Adunarea generală nu ajunge astăzi la un consens  vis 

a vis de abolirea crizei actualmente existente în Asociația  Dumneavoastră. În 

conformitate cu Hotărârea Guvernului, AITA este singura asociație garanță care 

reprezintă interesele RM și a transportatorilor moldoveni la IRU. Deci, este direct 

antrenat interesul statului în perspectiva activității fructuoase a Asociației AITA.  

 

Gubceac Evgheni - este îmbucurător că ne-am adunat într-o componență aproape 

deplină. Din păcate, este de remarcat că până la momentul actual Consiliul nu a fost 

lucrativ deoarece existau discrepanțe între membrii acestuia, inclusiv și Președinte. 

Aceasta a constituit un impediment semnificativ în activitatea AITA - ajuns și în vizorul 

IRU. Astfel, la 15 septembrie 2017, în Varșovia  a avut loc ședința Consiliului 

prezidențial al Genevei, în care am fost avertizați că aceste probleme urmează a fi 

soluționate operativ maximum până la data de 29 septembrie 2017, în caz contrar, 

sistemul TIR în Moldova va fi stopat. Deci prin prisma celor expuse, consider absolut 

necesar  să elaborăm un mecanism și să depunem toate eforturile în vederea depășirii 

acestei situații astfel încât, Republica Moldova să-și mențină și în continuare locul său  

printre topul celor  mai bune 10 țări (din cele 69) din Geneva. 

 

Spânu Pavel - situaţia într-adevăr este foarte gravă, noi trebuie azi să luăm o decizie în 

vederea soluționării și depășirii acesteia. Problema cu Geneva a persistat și până acuma, 

începând cu 2015. Menționez că Consiliul nu a transmis la IRU careva informaţii ce ar 

denigra reputația Asociației AITA. Propun pentru viitor, de a convoca şedinţele 

consiliului în mod regulat, împreună cu viitorul Președinte al AITA, de a identifica 

problemele care sunt cu soluționarea promptă a acestora, astfel încît  să demonstrăm IRU 

că Asociația noastră este lucrativă  și de perspectivă în continuare. 

 

Președintele AG: mă adresez către toți membrii consiliului cu o remarcă: toate 

coliziunile de opinii și toate problemele care au persistat pînă acuma între 

Dumneavoastră, nu au nici o relevanță cu ordinea de zi, deci nu urmează a fi abordate în 

cadrul ședinței de astăzi. Noi am ascultat  raportul, referitor la subiectul I din ordinea de 

zi: Situația în AITA la data de 27.09.2017.  Ce propuneri sunt? 

 

Taran Serghei: Propun să luăm act de raportul efectuat. 

 

S-a votat: 

Pro   – 47 

Contra  – 0 

Abținut  - 3 



Prin vot majoritar, Adunarea Generală extraordinară  a asociaților AITA a luat act de 

rapoartele prezentate de Elena Livădaru și Evgheni Gubceac cu privire la situația în 

Asociația AITA la data de 27.09.2017. 

 

Președintele AG:  la noi  a venit reprezentantul ”TERMOTRANSAUTO” S.R.L. Eu 

consider că trebuie de admis la adunare. Propun spre votare admisibilitatea participării  

dumnealui în ședință.  

 

S-a votat: 

Pro   – 26 

Contra  – 18 

Abținut  - 6 

 

Președintele AG:  cu majoritatea voturilor, adunarea generală a admis participarea  

reprezentantului  ”TERMOTRANSAUTO” S.R.L. în ședință. 

 

În continuare, trecem la întrebarea II din ordinea de zi: Revocarea mandatului 

Președintelui Asociației AITA – dlui Bernavschi Grigore înainte de termen. În contextul 

subiectului abordat, menționez: dl. Gr. Bernavschi nu este Preşedinte al AITA iar            

dl. Florea V.  a demisionat începând cu 26.09.17.  Aceste fapte deja au avut loc în mod 

obiectiv, astfel subiectul dat este epuizat. În circumstanțele expuse,  avem situaţia în care 

trebuie să  alegem un nou Preşedinte al Asociației AITA conform următorului subiect din 

ordinea de zi. 

 

Culcițchi Alexandrina: Procedural, pentru ordinea internă a Asociației ar fi mai corect 

pentru Dumneavoastră să revocați Președintele AITA  din funcție, întrucât nu ați știut 

până acuma că există o Decizie a Ministerului Justiției prin care a fost anulată Decizia de 

înregistrare a dlui Gr. Bernavschi în funcție de Președinte al AITA. Dat fiind anularea 

actului de referință, conducător a redevenit dl. V. Florea. 

 

Nicolae Duca: Consider că în situația în care  au apărut noi circumstanțe despre care nu 

ați știut, urmează să vă conformați acestora. Respectiv, urmează să puneți la vot 

revocarea, dacă considerați  că persoana a admis încălcări. Astfel consider că este corect  

propunerea spre votare a revocării dlui Gr. Bernavschi din funcția de Președinte al AITA. 

 

Președintele AG:  Propun spre votare revocarea Preşedintelui AITA – dl. Gr. 

Bernavschi, în legătură cu depășirea atribuțiilor de serviciu și circumstanțelor expuse 

anterior în cadrul adunării generale. 

 

S-a votat: 

Pro   – 42 

Contra  – 1 

Abținut  - 7 

  

Președintele AG: Adunarea generală extraordinară  a asociaților AITA a hotărât 

revocarea mandatului de Președinte al AITA – dlui Grigore Bernavschi drept urmare a 

depășire atribuțiilor sale de serviciu și acțiunilor autorităților abilitate ale RM, aduse nouă 

la cunoștință astăzi, 27.09.2017. 



 

În continuare, avem subiectul III din ordinea de zi:  Realegerea noului  Preşedinte 

al AITA. 

Valeriu Tulbu - vreau să înaintez candidatura dlui  Mihai USATÎI, pe care îl cunosc ca o 

persoană care a început activitatea sa în domeniul transporturilor practic de la zero și 

acuma se plasează în rîndul celor mai de perspectivă întreprinderi de transport din RM. 

Consider că persoana respectivă merită toată atenția și susținerea noastră. 

 

Usatîi Mihail: Eu activez timp îndelungat în această ramură și dețin companii de 

transport în R. Moldova și în România. Vă asigur că întotdeauna o să ascult toate 

propunerile care vor parveni, dar în mod normal, o să iau în calcul doar cele care au 

logică și sunt benefice pentru ramura transportului și pentru stat. Atitudinea mea va fi una 

nepărtinitoare, or, nu am intenția de a transforma o Asociație cu 450 membri într-o ”SRL 

de familie”. Dacă voi fi votat, intenționez să devin o persoană publică și voi depune  tot 

efortul pentru a soluționa problemele existente la moment în Asociație, de a dezvolta 

transportul și a  apăra interesele transportatorilor. Am experiență de management, întrucât 

în trecut am activat în calitate de inginer, coordonînd și monitorizănd activitatea unor 

colective mari de persoane. Acuma conduc companii și sunt fondator. Îndemn să aveți 

încredere în mine, mai mult că mulți dintre voi mă cunosc și sunt sigur că împreună vom 

avea succese. 

 

Preşedintele AG  - Se pune la vot alegerea candidaturii dlui Mihai USATÎI în calitate de 

Președinte al AITA, pe termenul prevăzut în statut de 5 ani de zile.  

S-a votat: 

Pro   – 46 

Contra  – 2 

Abținut  - 2 

 

Președintele AG:  cu majoritatea voturilor, adunarea generală a hotărât a alege în funcție 

de Președinte al Asociației AITA dl. Usatîi Mihai, pentru un termen de 5  ani. 

 

Preşedintele AG: întrebarea  a IV: Revocarea mandatului membrilor  Consiliului 

Asociației AITA. Raportori V. Tofan, S. Varvarici. 

 

Usatâi Mihai: Dacă îmi permiteți, eu voi face o remarcă. În primul rând, Vă mulțumesc 

pentru încrederea care mi-ați acordat-o și garantez că nu Vă voi dezamăgi ocupîndu-mă 

cu problemele transportului. Decelez asociaților, că aveți o mare responsabilitate aflîndu-

Vă aici în conducerea Asociației AITA, or Dumneavoastră, participând cu drept de vot în 

cadrul adunării generale și adoptând anumite hotărâri, nu reprezentați doar întreprinderea 

Dumneavoastră proprie, dar pe toate cele 450 de companii, respectiv trebuie  să le apărați 

interesele lor. Eu propun să lăsăm componenţa actuală a Consiliului, să lucrăm împreună 

110 zile, după care vom putea trasa anumite concluzii referitor la productivitatea  și 

eficiența conlucrării noastre. Situația inițială noi o cunoaștem, rezultatul final îl vom 

vedea. Peste 100 zile fiecare din asociați poate deveni membru al consiliului. Consiliul 

trebuie să lucreze pentru transportatori. Nivelul PIB-ului în Moldova variază între 7-10% 

datorită ramurii transporturilor. Deci, propun să păstrăm Consiliul existent. 

 



Spînu Pavel: Susțin poziția dlui Președinte AITA. Consider că Consiliul trebuie  să 

activeze o perioadă, după care vom decide asupra acțiunilor de mai departe în dependență 

de rezultatele obținute. 

 

Preşedintele AG: Noi aici la adunarea generală am acordat încredere Consiliului  AITA, 

pentru un lucru eficient al Asociației. Putem monitoriza rezultatele activității Consiliului 

în ultimii 2, ședințele căruia nu erau deliberative, respectiv, în această perioadă nu a 

lucrat și nu a adoptat careva decizii. În legătură cu aceasta, cred că dacă am ales noul 

Preşedinte AITA, Consiliul în componenţa care a fost, nu poate fi în continuare. 

 

Tulbu Valeriu: nu sunt membru al Consiliului, dar am luat parte la ședințe. Consider că 

problema cea mai mare era în divergenţa dintre Preşedinte şi Consiliul de administrare. 

De aceea cred că dl. Președinte are dreptate și  trebuie să-i permitem să se clarifice 

dumnealui după o perioadă de timp, dacă este sau nu eficientă activitatea Consiliului.   

 

Nicolae Duca: Cred că şi ideea dlui Președinte al adunării generale  şi  a dlui M. Usatîi,  

are dreptul la viaţă. Consider oportun de a lăsa libertatea dlui Președinte de a decide, 

păstrarea, modificarea totală sau parțială  a Consiliului. Este mai simplu de cizelat 

colectivul existent, decât de format altul nou. 

 

Gorenco Gheorghe: consider că dacă Preşedintele cere, trebuie să-i acordăm 

posibilitatea să decidă cu cine e posibil de lucrat cu cine nu. 

 

Varvarici Ștefan - Cred că Preşedintele urmează să ne testeze după care să aprecieze 

potențialul Consiliului cu adoptarea deciziilor corespunzătoare. 

 

Livădaru Elena: Propun să-i acordăm Președintelui 100 zile pentru a aprecia dinamica 

activității Consiliului. Dacă rezultatul va fi negativ, în calitatea mea de cenzor, eu mă voi 

apropia de Preşedintele AITA cu propunerea de a convoca o nouă adunare generală, cu 

privire la revocarea  mandatului membrilor Consiliului. 

 

Preşedintele AG:  propun spre vot revocarea consiliului înainte de termen, în legătură cu 

executarea necorespunzătoare a obligațiunilor sale. 

 

S-a votat: 

Pro   – 9 

Contra  – 38 

Abținut  - 3 

 

Președintele AG:  cu majoritatea voturilor, adunarea generală a hotărât a respinge 

propunerea de revocare a consiliului înainte de termen, în legătură cu executarea 

necorespunzătoare a obligațiunilor sale. Componența Consiliului, începând cu data de 27 

septembrie 2017, a fost modificată și reconfirmată după cum urmează: 

 

Președintele Consiliului Asociației AITA 
   Usatîi Mihai 

 

 



Membrii Consiliului Asociației AITA: 

1. Cernavca Sergiu 

2. Crețu Vasile 

3. Lupu Ludmila 

4. Maliujco Victor 

5. Magdaliuc Serghei 

6. Spânu Pavel 

7. Triteac Anatolie 

8. Tofan Victor 

9. Țîmbaliuc  Mihail 

10. Varvarici  Ștefan  

Președintele AG: Următoarea întrebare din ordinea de zi modificarea statutului. 

 

Evghenii Gubceac: Stimaţi colegi, sunt în vigoare modificările în statut din 2014 și 

problema care nu am hotărât-o la acel moment, referitoare la modificarea p. 9.26 din 

statut, prin excluderea secvenței  -  ”2/3 din  numărul total de voturi”. Deci, odată ce noi 

am renunțat la cotele-părți, cuvintele respective urmează a fi excluse. Astfel, la 

următoarele ședințe ale adunării generale ale asociaților AITA, va fi clar și legal modul 

de calificare a ședințelor deliberative, dacă acestea vor  întruni cvorumul de 50+1 din 

asociați. Această propunere este foarte importantă pentru noi în viitor. Propun să votăm 

pentru operarea acestei modificări în statut. 

 

Spânu Pavel:  Modificarea statutului trebuie supusă unei analize minuțioase. Astăzi nu 

putem lua vre-o decizie la acest capitol. Consider că inițial problema respectivă trebuie 

analizată de Președintele AITA împreună de Consiliul, după care ne va propune o 

variantă de compromis. 

 

”BERTONTRANS” S.R.L.: La moment nu este  pregătit un proiect de statut cu 

modificări pentru a fi propus spre vot, cu transmiterea ulterioară Ministerului Justiției 

spre înregistrare. Consider că subiectul abordat este prematur pentru discuție cu luarea 

anumitor hotărâri.  

 

Usatîi Mihai: Consider logică și clară propunerea de a lăsa în statut calificativul 50+1 

pentru a recunoaște sau nu ședințele adunării generale deliberative. Deci, susțin inițiativa 

de a înainta această propunere spre votare.  

 

Gorenco Gheorghe-  cred că  trebuie de amânat subiectul pentru altă dată. Eu propun să 

lucrăm în consiliu 3 luni după care decidem. Poate  apare necesitatea de a modifica și alte 

prevederi ale statutului în urma revizuirii acestuia. 

 

Spînu Pavel: Propun amânarea examinării  pentru altă dată. 

 

Preşedintele AG:  se pune la vot propunerea dlui Gubceac Evgheni privind modificarea 

p. 9.26 din statut prin excluderea cuvintelor: ”care dețin nu mai puțin de 2/3 din numărul 

total de voturi”. Totdodată, se atenționează asociații AITA: Cine votează  ”pro”, se va 

califica că este de acord cu operarea modificărilor expuse, cine votează ”contra”, se 

consideră că a votat contra operării cărorva modificări în  statutul AITA. 



 

S-a votat: 

Pro   – 16 

Contra  – 30 

Abținut  - 4 

 

Preşedintele AG:  Adunarea generală a hotărât a nu opera modificări în statut. Ședința 

Adunării Generale extraordinare  a asociaților AITA  se declară închisă. Vă mulțumesc. 

 

 

SEMNAT 


